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Opening en inleiding door de voorzitter 

1. We verwelkomen Christine Neus als nieuw lid van de milieuraad. Zij wil via dit mandaat haar 
wetenschappelijke kennis nuttig maken voor de medemensen en het milieu. 

2. Het vorige verslag is nog niet verspreid. We hopen dit spoedig in orde te maken. 
3. Een en ander heeft te maken met het ontbreken van een milieuambtenaar. Dit heeft ook een grote 

impact op de werking van de dienst en het milieubeheer. Blijkbaar is deze functie moeilijk in te vullen 
en haken kandidaten af op het vele administratieve werk en op de regelgeving er rond. Ze 
verwachten meer veldwerk. Niettemin moet dit in onze huidige omstandigheden, waar milieu een 
steeds crucialere rol gaat spelen in onze samenleving voor ons welzijn, onze gezondheid en ons 
voortbestaan, als een uiterst belangrijke rol aanzien worden. Ik dring erop aan dat de omschrijving 
van de functie dit belang benadrukt en dat die correct opgesteld is om de mogelijke kandidaten niet 
(nog eens) onnodig een verkeerd beeld van de job te schetsen. 

1. Bijen-vriendelijk gemeente 

Gegeven: 
Hier werden geen verdere acties ondernomen wegens het ontbreken van een milieuambtenaar. 
Welke acties kunnen er ondernomen worden om tot een bij-vriendelijke gemeente te komen? Zorg voor 
bloemrijke parken en velden is er alvast een van. 
Er werd aangehaald vanuit de milieuraad dat het erop lijkt dat er te vroeg en te veel gemaaid wordt te 
Nieuwpoort. De kruiden krijgen geen kans om te bloeien. Nu zijn er vooral solitaire bijen op zoek naar 
voedsel. Klopt dit gegeven? Moet dit besproken worden? Het Maritiem Park werd als voorbeeld 
aangehaald, nu is dit één vlakte. De schepen merkt op dat er tijdens de maand mei volgende oppervlakten 
niet gemaaid zullen worden en voorzien zullen worden van bordjes "Maai Mei Niet": 

• Tussen Albert I-laan en kinderboerderij = 450 m2 

• Bermen in het Maritiem Park = 1734 m2 

• Bermen in het Maurits Park en Promenade = 9970 m2 

De schepen vraagt zich af welke stukken groen er te Nieuwpoort nog ongemaaid kunnen blijven? Dat 
moet onderzocht worden. 
Er komt het voorstel om coördinator van de campagne "Bij-Vriendelijke-gemeente" , Dhr. Bart 
Vandepoele, educator bij de Vlaamse Gemeenschap, uit te nodigen voor een informatievergadering met 
Alain Capelle en de Groendienst van de stad. 
Besluit: 
De schepen heeft navraag gedaan bij de bevoegde diensten en laat weten dat het voor dit jaar te laat is 
om de bestekken van de aanbestedingen voor de aannemers nog aan te passen. Aan de groendienst werd 
gevraagd er nu al rekening mee te houden dit voilgend jaar tijdig aan het schepencollege voor te leggen. 
We volgen dit op en laten tijdig de opleiding organiseren. 
Een actie die nu nog vast zou moet kunnen is het alternerend maaien van de parkdelen i.p.v. integraal. 
Dat kan zeker wel op de grasstroken die door de eigen groendienst gemaaid worden. 

2. Klimaatactieplan 

Gegeven: 
Het klimaatactieplan opgemaakt door de WVI (West-Vlaamse Intercommunale) werd door alle 
deelnemende gemeenten goedgekeurd. Voor Nieuwpoort gebeurde dit op de Gemeenteraad van 16 
februari 2023. 
Hierbij werd ook de opdracht gegeven aan de WVI om het duurzaam energie- en klimaatactieplan 2030 
in te dienen bij het Secretariaat van het Burgemeestercovenant van de Europese Commissie.  
Concreet wordt het plan door verschillende diensten opgevolgd gezien het plan over diverse facetten gaat: 
gebouwen, energieverbruik, mobiliteit, ... 
Gezien er geen milieuambtenaar is, is er niemand die de raad de nodige informatie kan geven. 



Besluit: 
De schepen zal de vraag stellen aan WVI (contactpersoon voor Nieuwpoort is Nathalie) om een 
voorstelling van de actiepunten te geven aan de milieuraad en aan de diensten die erbij betrokken zijn. 
De milieuraad kan dan verder onderzoeken en bespreken waarom de gemeente wel of niet meedoet aan 
een actiepunt. De voorzitter meent dat het belangrijk is dat er eerst een voorstelling van het WVI komt 
vóór we de probleempunten of belangrijke punten behandelen. Er wordt opgemerkt dat de actiepunten 
de ruggengraat zijn voor de toekomst. 
De WVI heeft ondertussen laten weten dat ze dit kunnen doen maar daar hangt een prijskaartje aan vast 
van € 1320,00 (Excl. BTW) wat het budget van de raad ruim overstijgt. Er zal dus ofwel een andere 
oplossing moet gezocht worden of een sponsor. Wordt vervolgd. 

3. Mobiliteitsplan 

Gegeven: 
Stijn Dieriks, de mobiliteitsdeskundige van Stad Nieuwpoort, heeft een enquête rondgestuurd 
betreffende het mobiliteitsplan die tegen uiterlijk 13 maart moest ingediend worden. Samen maken we 
werk van een regionaal mobiliteitsplan. Hierbij is de visie van zoveel mogelijk partijen van belang. In dit 
plan wordt vastgelegd hoe we de komende 10 jaar willen omgaan met mobiliteit. En bij uitbreiding ook 
de komende 30 jaar. 
De vraag voor advies voor het mobiliteitsplan werd pas drie dagen voor de deadline doorgegeven aan de 
milieuraad. Dit bleek te laat. De milieuraad is echter reeds positief over het feit dat ook ons advies werd 
gevraagd in het mobiliteitsplan. 
Er wordt opgemerkt dat het mobiliteitsplan in de toekomst steeds belangrijker zal worden. Meer huizen 
en woningen in de gemeente betekenen ook meer verkeer. Dit vooral omdat het hoofdzakelijk om tweede 
verblijven gaat of vakantiewoningen. 
Zal er voor eventuele randparkingen landbouwgrond opgeofferd worden? Er zou een nieuwe parking 
komen op de hoek aan de kruising van de Astridlaan en de Canadalaan voor een 40 tal auto’s. Deze zou 
een infiltrerende ondergrond krijgen. 

4. Vlaams kampioenschap tegelwippen 

Gegeven: 
Van 21 maart t.e.m. 31 oktober loopt het Vlaams Kampioenschap Tegelwippen. Iedereen kan meedoen 
door tegels uit te breken in voor-, achter- of geveltuin. Steden en gemeenten nemen het tegen elkaar op 
wie het meeste tegels wipt? Je breekt zoveel mogelijk tegels uit en vervangt die door groen. Hoe meer 
ontharding er verdwijnt, hoe beter we beschermd zijn tegen de gevolgen van de klimaatverandering.  
Besluit: 
Nieuwpoort heeft dit jaar bewust niet deelgenomen aan de actie gezien we geen milieuambtenaar 
hebben die dit kan opvolgen. Los van deze actie is de stad wel bezig met ontharding in diverse projecten 
zoals het Guido Gezellenplein. Er zijn nog mogelijke locaties die onderzocht worden om verder te 
ontharden, maar deze dienen eerst nog goedgekeurd te worden door de gemeenteraad. 
Ook zullen we inwoners sensibiliseren via Nieuwpoort Uw Stad (NUS) en sociale media over ontharding 
zonder dat dit gekoppeld is aan de actie. 

5. Fair trade 

Gegeven: 
De stand van zaken met fair trade zal op iedere milieuraad een punt op de agenda blijven zodat de 
trekkersploeg de kans krijgt om dit toe te lichten. 

Stand van zaken: 
i. Nieuwpoort mag zich opnieuw een jaar lang Fairtradegemeente noemen. 

De scores van de Fair-O-Meter bekend. De gemeente moet daarbij een algemene score halen en 
een score per criterium van A (beste score) – B – C – D tot E (minst beste score). 
OP BASIS VAN DE INGEVULDE FAIR-O-METER BEHAALDE NIEUWPOORT EEN B! 



Criterium 1 – Een geëngageerd gemeentebestuur B 

Criterium 2 – Deelnemende winkels en horeca A 

Criterium 3 – Deelnemende scholen, bedrijven en 
organisaties 

B 

Criterium 4 – Communicatie & media A 

Criterium 5 – Trekkersgroep A 

Criterium 6 – Lokale en duurzame voeding B 

Next level B 

TOTALE FAIR-O-METER SCORE B 

 

ii. Herinneren we eraan dat de beloning van de Groene Pluim 2022 bestond uit een mand gevuld 
met 100 euro fair trade producten (aangekocht in Wereldwinkel Veurne). 

iii. De nieuwe faitradefolder is ondertussen verdeeld en ook bezorgd aan de nieuwe inwoners van 
Nieuwpoort. 

iv. Donderdag 30 maart 2023 is er 'beperkt' overleg met de bevoegde schepen/jeugddienst met als 
agendapunten de organisatie FT ontbijt begin september 2023. 
Er kwam het voorstel uit de raad om eens te polsen bij de groep mantelzorgers of er interesse is 
om mee te werken aan het ontbijt op de dag zelf en of er interesse is om de fair trade stand op 
de markt mee te bemannen indien nodig. Misschien kan er eens een vergadering gehouden 
worden met de geïnteresseerden? 

v. Op 13 mei 2023 organiseren een aantal pioniers de eerste editie van De Faire Ronde. Op Wereld 
Fair Trade Day zetten heel wat locaties met LEF* de deuren open voor de inwoners van hun "Faire 
Gemeente". In zoveel mogelijk faire gemeenten is er 'De Faire Ronde', een individuele wandel- of 
fietstocht langs locaties in de gemeente, stad of regio die én lokaal, én ecologisch, én fair denken 
en doen. Zo verspreiden ze ook die boodschap. Kan Nieuwpoort hieraan meedoen? Voorstel is 
om op 13 mei nog eens de geactualiseerrde versie van de fairtradefolder mee te geven met de 
mensen op die tocht. 

6. Varia 

i. Op 1 april 2023, zoals gebruikelijk de eerste zaterdag van de paasvakantie, gaat de grote 
schorreopkuis door in de IJzermonding waarbij iedereen welkom is. Een unieke kans om dit gebied 
van nabij te beleven. 

ii. Op 2 april gaat de algemene vergadering van Natuurpunt door in het Duinenhuis van 10u tot 12u. 
Op het programma staat een voordracht over de toekomstvisie van Natuurpunt. 

iii. Er wordt opgemerkt door Luc David dat de boksdoornstruik, rechts van het gebouw van dienst 
toerisme Nieuwpoort, verdwenen is. Mogelijks is die omgewaaid en weggehaald. Dit is een 
spijtige zaak voor de mussenkolonie die daar huisde. Mogelijks zijn de mussen verhuist naar de 
struiken aan de koer van de Barkentijn. 

iv. Er werd gevraagd om in het Mauritspark de vogels in het bosje zo veel mogelijk te fotograferen. 
Tip voor een app voor herkenning van vogelgeluiden en foto's: MERLIN BirdID. 

v. Er werd opgemerkt dat in de SIMLI-wijk bomen werden aangeplant maar dat er weinig banken 
staan en er veel oudere mensen wandelen in die buurt. 
Antwoord van de Schepen: er zou een bankenplan in de opmaak zijn. Er werd in het verleden 
reeds een plan door de seniorenraad opgemaakt met de gewenste criteria. 

vi. De actie Mooimakers is doorgegaan te Nieuwpoort. Sommige raadsleden waren niet op de hoogte.  

https://linkprotect.cudasvc.com/url?a=https%3a%2f%2ffairtradegemeenten.us3.list-manage.com%2ftrack%2fclick%3fu%3de34b726746c615658d926c900%26id%3d2aff8c5cc7%26e%3db4698cab08&c=E,1,g4h4EfRPMn8V9lvj7zbNxWj6l1OgJ-a8vYY3Zt6VzCipDHXuXyyDe410jns_3NCKY2oT2TBGPnimLsSpS6_fZeSIhuPQ0vFclroaGgtlXP1km04g0kpo11DaWuE,&typo=1


vii. De vraag kwam waarom de dode boom in het Astridpark werd gerooid? Dode bomen hebben ook 
nut voor de natuur. Is hij verwijderd om veiligheidsredenen? Vraag kan doorgegeven worden aan 
Alain Capelle. 

viii. De Grote Schelpenteldag met telpost Nieuwpoort was weerom een geslaagde editie ondanks het 
wat gure weer en het hoog tij in de namiddag. Door de harde wind lagen vele schelpen onder het 
zand. Er werden 39 stalen geteld, iets minder dan vorig jaar. Mooie waarnemingen te Nieuwpoort 
voor dit jaar waren: 

- een klein tafelmesheft 
- een Filipijnse tapijtschelp (in opmars aan de kust) 
- een melkwitte arkschelp (mogelijks uit opgespoten zand) 

 

De secretaris a.i., 
 
 

 
 

Marie-Ange Loones 

De voorzitter, 

 
Alain Maes




